



Dental sequelae of alveolar clefts: Utility of endosseous implants. Part II: Clinical cases

Séquelles dentaires des fentes alvéolaires : apport des implants ostéo-intégrés. Partie II : cas cliniques

Yves SAMAMA^{a,*}, Jean-François TULASNE^b

^a3, place du 18-Juin-1940, 75006 Paris, France

^b26, avenue Kléber, 75016 Paris, France

Available online: 13 August 2014 / Disponible en ligne : 13 août 2014

Summary

This second part follows on from part I published in the previous issue of this journal. The aim of this publication is to offer teams specializing in the primary and secondary treatment of labio-alveolar-palatal clefts a prosthetic evaluation for more rational management of the dental sequelae of clefts for patients who, when they reach adulthood, often wish to improve their facial esthetics, in which the dental element plays an important part. The reorganization and restoration of the maxillary anterior teeth and their esthetic integration with respect to the face and lips would then be less of a problem for plastic surgeons and orthodontists. In this regard, the installation in this sector of implants, following ambitious bone surgery involving the sacrifice of the teeth of the medial nasal process in bilateral forms, is a protocol that could usefully be taken into account.

© 2014 CEO. Published by Elsevier Masson SAS. All rights reserved

Key-words

- Labio-alveolar-palatal cleft.
- Agenesis.
- Bone graft.
- Endosseous implant.
- Implant-mounted prosthesis.

Résumé

Cette partie II fait suite à la partie I publiée dans le numéro précédent de la revue. Cette publication a pour but de proposer aux équipes spécialisées dans le traitement primaire et secondaire des fentes labio-alvéolopalatines, une évaluation prothétique qui rationalise la prise en charge des séquelles dentaires des fentes chez des patients souvent désireux à l'âge adulte d'améliorer leur esthétique faciale où l'aspect dentaire prend une place importante. La réorganisation et la restauration des dents antérieures maxillaires, ainsi que leur intégration esthétique par rapport au visage et aux lèvres, pourraient alors constituer une préoccupation moindre aussi bien pour le chirurgien plasticien que pour l'orthodontiste. Dans ce sens, la mise en place, dans ce secteur, d'implants précédés d'une chirurgie osseuse ambitieuse intégrant le sacrifice des dents du bourgeon médian dans les formes bilatérales pourrait constituer un protocole à prendre en compte.

© 2014 CEO. Édité par Elsevier Masson SAS. Tous droits réservés

Mots-clés

- Fente labio-alvéolopalatine.
- Agénésies.
- Greffe osseuse.
- Implants ostéo-intégrés.
- Prothèse implantoportée.

* Correspondence and reprints / Correspondance et tirés à part.
e-mail address / Adresse e-mail : yvessamama@hotmail.com (Yves Samama)

Reports on clinical cases

Case No. 1: first clinical situation treated in 1982

This case illustrates the prosthetic treatment of agenesis and dental abnormalities before the advent of implants (*figs. 1–8*).

Rapport de cas cliniques

Cas n° 1 : première situation clinique traitée en 1982

Ce cas illustre le traitement prothétique des agénésies et des anomalies dentaires liées aux fentes avant l'avènement des implants (*fig. 1–8*).

Download English Version:

<https://daneshyari.com/en/article/3135488>

Download Persian Version:

<https://daneshyari.com/article/3135488>

[Daneshyari.com](https://daneshyari.com)